

1897
Saint Olaf
Minnesota











Olof den Hellige

5

St. Olavs Church som sto ferdig i 1897 er mykje godt ein kopi av dei norske stavkyrkjene frå middelalderen. Britiske prestar held gudstenester her i sommarmånadene. Biskopen i Gibraltar er ansvarleg for drifta. Dette bispedømmet som har sete i London omfattar Church of England sine kyrkesokni utanfor Storbritannia.

Ei engelsk prestedotter som var gift i Balestrand – Margaret Green Kvåne – tok initiativ til kyrkja og sette i gang ein innsamlingsaksjon for å skaffe pengar. Uheldigvis døydde ho før kyrkja kunne takast i bruk.

St. Olav's Church which was finished in 1897, is more or less a copy of the Norwegian stave churches from the Middle Ages. British clergymen hold services here during the summer months. The Diocese of Gibraltar is responsible for the running expenses. This diocese situated in London includes the Church of England's parishes outside Great Britain.

The daughter of an English clergyman, Margaret Green Kvåne, who was married in Balestrand, took the initiative in the church and started a collection to raise money. Unfortunately she died before the church was taken into service.

Die St. Olavskirche, die 1897 fertig war, ist eigentlich eine Nachbildung der norwegischen Stabkirchen aus dem Mittelalter. Englische Pfarrer halten hier während der Sommermonate Gottesdienst. Zuständig ist der Biskop von Gibraltar. Dieser Diözese, die ihren Sitz in London hat, unterliegen alle Kirchengemeinden der Church of England außerhalb Großbritanniens.

Die Idee zu dieser Kirche hatte eine englische Pfarrerstochter, die in Balestrand verheiratet war – Margaret Green Kvåne. Sie startete eine Sammelaktion, um das nötige Geld zu beschaffen. Leider starb sie bevor die Kirche vollendet war.



Sankt Olaf
1817









